

ՀԱՐԳԵԼԻ՝ ԳՈՐԾՆԿԵՐՆԵՐ

ՀՀ ԳԱԱ հայագիտության և հասարակական գիտությունների բաժանմունքը, ՀՀ ԳԱԱ Մ. Աբեղյանի անվան գրականության ինստիտուտը, ՌԳԱ Ա. Մ. Գորկու անվան համաշխարհային գրականության ինստիտուտը, Մխիթարյան միաբանությունը, Երևանի պետական համալսարանը (Հայ բանասիրության ֆակուլտետ), Ավետիք Իսահակյանի տուն-թանգարանը (Երևան), ՀՀ ԳԱԱ հիմնարար գիտական գրադարանը հրավիրում են ձեզ մասնակցելու Ավետիք Իսահակյանի ծննդյան **150**-ամյակին նվիրված հոբելյանական միջազգային գիտաժողովին:

Գիտաժողովը կազմակերպվում է ՀՀ կրթության, գիտության, մշակույթի և սպորտի նախարարության աջակցությամբ:

Գիտաժողովի թեմատիկ հիմնական ուղղություններն են՝

- Ավետիք Իսահակյանի գեղարվեստական ժառանգությունը հայ և համաշխարհային գրականության համատեքստում,
- Ավետիք Իսահակյանի էնկադաստիկան, հրապարակախոսական ժառանգությունը,
- Ավետիք Իսահակյանի նամականին և օրագրությունը,
- Ավետիք Իսահակյանի հասարակական-քաղաքական գործունեությունը,
- Ավետիք Իսահակյանը արվեստում,
- Ավետիք Իսահակյանի ստեղծագործությունների թարգմանությունները,
- Ավետիք Իսահակյանի ստեղծագործության գրական առնչությունները և ազդեցությունները:

Գիտաժողովը տեղի կունենա **2025** թ. հոկտեմբերի **22-24**-ը Երևանում, հոկտեմբերի **25**-ին՝ Գյումրիում:

Հոկտեմբերի **22** - ՀՀ ԳԱԱ նախագահության դահլիճում (բացում և լիագումար նիստ), նիստ ՀՀ ԳԱԱ գրականության ինստիտուտի դահլիճում

Հոկտեմբերի **23** - նիստ ԵՊՀ հայ բանասիրության ֆակուլտետի դահլիճում

Հոկտեմբերի **24** - նիստ Ավետիք Իսահակյանի տուն-թանգարանում (Երևան)

Հոկտեմբերի **25** - արտագնա նիստ Գյումրիում՝ Ավետիք Իսահակյանի տուն-թանգարանում

Համակազմակերպիչներ՝

ՀՀ ԳԱԱ հայագիտության և հասարակական գիտությունների բաժանմունք,

ՀՀ ԳԱԱ Մ. Աբեղյանի անվան գրականության ինստիտուտ,

ՌԳԱ Ա. Մ. Գորկու անվան համաշխարհային գրականության ինստիտուտ,

Մխիթարյան միաբանություն,

ԵՊՀ հայ բանասիրության ֆակուլտետ,

Ավետիք Իսահակյանի տուն-թանգարան (Երևան),

ՀՀ ԳԱԱ հիմնարար գիտական գրադարան:

Գիտաժողովի կազմկոմիտե՝

Սուվարյան Յուրի Միխայելի, ՀՀ ԳԱԱ հայագիտության և հասարակական գիտությունների բաժանմունքի
ակադեմիկոս-ֆարտուղար,

Որսկանյան Հերիֆնազ Վահիկի, բ.գ.թ., ՀՀ ԳԱԱ Մ. Աբեղյանի անվան գրականության ինստիտուտի տնօրեն,
Պոլոնսկի Վադիմ Վլադիմիրի, ՌԳԱ քղթակից անդամ, բ.գ.դ., պրոֆ., Ա. Մ. Գորկու անվան համալսարհային
գրականության ինստիտուտի տնօրեն,

Իսահակյան Ավիկ Վիգենի, բ.գ.դ., պրոֆ., ՀՀ ԳԱԱ Մ. Աբեղյանի անվան գրականության ինստիտուտի
տեխնաբանության բաժնի վարիչ,

Հ. Համազասպ Վարդապետ Քեռիշյան, Միխայելյան միաբան, Ավանի Միխայելյան հոգևոր ճեմարանի տեսուչ,
Ասատրյան Աննա Գրիգորի, արվ.դ., պրոֆ., ՀՀ ԳԱԱ արվեստի ինստիտուտի տնօրեն,

Գալստյան Արշալույս Մերուժանի, բ.գ.թ., դոց., ԵՊՀ հայ բանասիրության ֆակուլտետի դեկան,
Ավետիսյան Արմինե Մեսրոպի, Ավետիֆ Իսահակյանի տուն-թանգարանի (Երևան) տնօրեն,
Գրիգորյան Մայա Հովհաննեսի, բ.գ.թ., ՀՀ ԳԱԱ հիմնարար գիտական գրադարանի տնօրեն,
Սարգսյան Մարինե Հրանտի, բ.գ.թ., ՀՀ ԳԱԱ Մ. Աբեղյանի անվան գրականության ինստիտուտի փոխտնօրեն,
տեխնաբանության բաժնի գիտաշխատող (պատասխանատու ֆարտուղար),
Մարգարյան Սիրանուշ Ալեքսանդրի, բ.գ.թ., դոց., ՀՀ ԳԱԱ Մ. Աբեղյանի անվան գրականության ինստիտուտի հայ նոր
գրականության բաժնի վարիչ,

Անդրուշենկո Ելենա Անատոլիի, բ.գ.դ., պրոֆ., ՌԳԱ Ա. Մ. Գորկու անվ. համալսարհային գրականության
ինստիտուտի գլխավոր գիտաշխատող, Ռուսաստանի ժողովուրդների և ԱՊՀ երկրների գրականությունների բաժնի
վարիչ,

Բեջանյան Քրիստինե Հենրիկի, բ.գ.թ., դոց., ՀՀ ԳԱԱ Մ. Աբեղյանի անվ. գրականության ինստիտուտի արտասահմանյան
գրականության, գրական կապերի և գրականության տեսության բաժնի վարիչ,

Մանուկյան Արմեն Լևոնի, բ.գ.թ., ՀՀ ԳԱԱ Մ. Աբեղյանի անվան գրականության ինստիտուտի տեխնաբանության բաժնի
ավագ գիտաշխատող:

Մասնակցության կարգը՝

- Մինչև **ա.թ. հուլիսի 15-ը** անհրաժեշտ է մասնակցության լրացված հայտը (ծեղ կցվում է) ուղարկել avetik.isahakyan.conference@gmail.com էլ. փոստի հասցեով:
 - Մինչև **ա.թ. հուլիսի 25-ը** հայտատուն կձանուցվի հայտը ընտրելու կամ մերժելու կազմկոմիտեի որոշման մասին:
 - Մինչև **ա.թ. սեպտեմբերի 15-ը** հայտով ներկայացված զեկուցմանը համապատասխան հոդվածը գիտաժողովի նյութերի ժողովածուում տպագրության համար անհրաժեշտ է ուղարկել avetik.isahakyan.conference@gmail.com էլ. փոստի հասցեով:
- Հոդվածի ընդունման պայմանները և տեխնիկական պահանջները կցվում են:

- Ներկայացված հոդվածները գրախոսվելու են և գիտաժողովի նյութերի ժողովածուում ընդգրկվելու են խմբագրական խորհրդի որոշմամբ:

- Գիտական աստիճան չունեցող հեղինակները պետք է հոդվածին կից ներկայացնեն գիտական ղեկավարի ստորագրված և հաստատված կարծիքը:

Ժողովածուի էլեկտրոնային տարբերակը հասանելի կլինի ՀՀ ԳԱԱ Մ. Աբեղյանի անվան գրականության ինստիտուտի կայք-էջում:

Գիտաժողովի աշխատանքային լեզուներն են հայերենը, ռուսերենը, անգլերենը:

Զեկուցման համար սահմանված ժամանակը՝ մինչև 15 րոպե, ֆենարկման համար՝ մինչև 5 րոպե:

Լրացուցիչ տեղեկությունների համար դիմել գիտաժողովի պատասխանատու ֆարտուղար Մարինե Սարգսյանին. հեռ.՝ (010) 563254, էլ. փոստ՝ avetik.isahakyan.conference@gmail.com:

Dear Colleagues!

The Division of Armenology and Social Sciences of the National Academy of Sciences of the Republic of Armenia, The Institute of Literature after M. Abeghyan of the National Academy of Sciences of the Republic of Armenia, The Institute of World Literature after A.M. Gorky of the Russian Academy of Sciences, Mekhitarist Congregation, Yerevan State University (Faculty of Armenian Philology), House-Museum of Avetik Isahakian (Yerevan), The Fundamental Scientific Library of the National Academy of Sciences of the Republic of Armenia, invite you to participate in the jubilee international conference dedicated to the 150th anniversary of Avetik Isahakyan's birth.

The conference is organized with the support of the Ministry of Education, Science, Culture and Sports of the Republic of Armenia.

The main thematic directions of the conference are:

- *Avetik Isahakyan's artistic heritage in the context of the Armenian and world literature,*
- *Avetik Isahakyan's critical and publicistic heritage,*
- *Avetik Isahakyan's correspondence and diaries,*
- *Avetik Isahakyan's social and political activities,*
- *Avetik Isahakyan in art,*
- *Avetik Isahakyan's works's translations,*
- *Literary connections and influences of Avetik Isahakyan's creative work.*

Conference Schedule:

The conference will take place in Yerevan over 22–24 October 2025, and in Gumri on the 25 October.

22 October - the Presidium conference hall of the National Academy of Sciences of the Republic of Armenia (opening and plenary session), scientific session in the hall of the Institute of Literature of the NAS RA,

23 October - scientific session in the hall of the Faculty of Armenian Philology of Yerevan State University

24 October - scientific session in Avetik Isahakyan House-Museum (Yerevan)

25 October - visiting session to Gyumri in Avetik Isahakyan House-Museum

Co-organizers:

The Division of Armenology and Social Sciences of the NAS RA,

The Institute of Literature after M. Abeghyan of the NAS RA,

The Institute of World Literature after A.M. Gorky of the RAS,

Mekhitarist Congregation,

Yerevan State University (Faculty of Armenian Philology),

House-Museum of Avetik Isahakian (Yerevan),

The Fundamental Scientific Library of the NAS RA.

Conference Organizing Committee:

Yuri Suvaryan, Academician-Secretary of The Division of Armenology and Social Sciences of the NAS RA, Academician of the NAS RA,

Heriknaz Vorskanyan, PhD, Director of The Institute of Literature after M. Abeghyan of the NAS RA,

Vadim Polonsky, Doctor of Philology, Corresponding Member of the Russian Academy of Sciences, Director of The Institute of World Literature after A.M. Gorky of the Russian Academy of Sciences,

Avetik Isaakyan, Doctor of Philology, Prof., Head of the Department of Textology of The Institute of Literature after M. Abeghyan of the NAS RA,

Father Hamazasp Keshishian, Monk of the Mekhitarist Congregation, Rector of the Mekhitarist Seminary of Avan,

Anna Asatryan, Doctor of Arts, Prof., Director of the Institute of Art of the of the NAS RA,

Arshaluys Galstyan, PhD, Associate Prof., Dean of the Faculty of Armenian Philology, YSU,

Armine Avetisyan, Director of Avetik Isahakyan House-Museum (Yerevan),

Maya Grigoryan, PhD, Director of the Fundamental Scientific Library of the NAS RA,

Marine Sargsyan, PhD, Deputy Director, Researcher of the Department of Textology of The Institute of Literature after M. Abeghyan of the NAS RA (*Executive secretary of the conference*)

Siranush Margaryan, PhD, Associate Prof., Head of the Department of Armenian Modern Literature of The Institute of Literature after M. Abeghyan of the NAS RA,

Elena Andrushchenko, Doctor of Philology, Prof., Chief Research Fellow, Head of the Department of Literatures of the Peoples of Russia and the CIS of A.M. Gorky Institute of World Literature of the RAS,

Kristine Bejanyan, PhD, Associate Prof., the Head of the Department of Foreign and Comparative Literature and Theory of Literature of The Institute of Literature after M. Abeghyan of the NAS RA,

Armen Manukyan, PhD, Senior Researcher of the Department of Textology of The Institute of Literature after M. Abeghyan of the NAS RA.

Participation procedure:

- By July 15, 2025, it is necessary to send a completed application for the participation (the form is attached) to the e-mail address avetik.isahakyan.conference@gmail.com.
- By July 25, 2025, the applicant will be notified of the decision of the organizing committee to select or reject the application.
- By September 15, 2025, the article corresponding to the presented at the conference report with the application must be submitted to the e-mail address avetik.isahakyan.conference@gmail.com for the publication in the conference proceedings.
The conditions for accepting the article and technical requirements are attached.
- The submitted articles will be reviewed and included in the conference proceedings by the decision of the editorial board.
- Authors with no scientific degree must submit the signed and certified opinion of the scientific supervisor, along with the article.

The electronic version of the collection of materials will be available on the website of The Institute of Literature after M. Abeghyan of the NAS RA.

The **languages** of the conference are Armenian, Russian and English.

The time reglament for the presentation is up to 15 minutes, and for discussion - up to 5 minutes.

For further information, please, contact **Marine Sargsyan**, the executive secretary of the conference, by phoning (010) 563254 or sending an email to avetik.isahakyan.conference@gmail.com.

УВАЖАЕМЫЕ КОЛЛЕГИ!

Отделение арменоведения и социальных наук Национальной академии наук Республики Армения, Институт литературы им. М. Абегяна НАН РА, Институт мировой литературы им. А. М. Горького РАН, Конгрегация Мхитаристов, Ереванский государственный университет (факультет армянской филологии), Дом-музей Аветика Исаакяна (Ереван), Фундаментальная научная библиотека НАН РА приглашают вас принять участие в юбилейной международной конференции, посвященной 150-летию со дня рождения Аветика Исаакяна.

Конференция организована при поддержке Министерства образования, науки, культуры и спорта Республики Армения.

Основные тематические направления конференции:

- Художественное наследие Аветика Исаакяна в контексте армянской и мировой литературы,
- Критическое и публицистическое наследие Аветика Исаакяна,
- Эпистолярное наследие и дневники Аветика Исаакяна,
- Общественно-политическая деятельность Аветика Исаакяна,
- Аветик Исаакян в искусстве,
- Переводы произведений Аветика Исаакяна,
- Литературные связи и влияние творчества Аветика Исаакяна.

Конференция состоится с 22 по 24 октября 2025 года в Ереване, 25 октября в Гюмри.

22 октября - в зале Президиума НАН РА (открытие и пленарное заседание), научная сессия в зале Института литературы НАН РА

23 октября - научная сессия в зале факультета армянской филологии ЕГУ

24 октября - научная сессия в доме-музее Аветика Исаакяна (Ереван)

25 октября - выездная сессия в Гюмри, в доме-музее Аветика Исаакяна

Соорганизаторы:

Отделение арменоведения и социальных наук НАН РА,

Институт литературы им. М. Абегамяна НАН РА,

Институт мировой литературы им. А. М. Горького РАН,

Конгрегация Мхитаристов Венеции,

Факультет армянской филологии Ереванского государственного университета,

Дом-музей Аветика Исаакяна (Ереван),

Фундаментальная научная библиотека НАН РА.

Организационный комитет конференции:

Суварян Юрий Михайлович, академик-секретарь Отделения арменоведения и общественных наук НАН РА,

Ворсканян Эрикназ Ваниковна, к.ф.н., директор Института литературы им. М. Абегамяна НАН РА,

Исаакян Авик Вигенович, д.ф.н., проф., заведующий отделом текстологии Института литературы им. М. Абегамяна НАН РА,

Полонский Вадим Владимирович, член-корреспондент РАН, д.ф.н., проф., директор Института мировой литературы им. А. М. Горького РАН,

Отец Амазасп Вардапет Кешишян, настоятель Конгрегации Мхитаристов, Ректор Аванской духовной семинарии мхитаристов,

Асатрян Анна Григорьевна, д.искусств., проф., директор Института искусства НАН РА,

Галстян Аршалуйс Меружанович, к.ф.н., доц., декан факультета армянской филологии Ереванского государственного университета,

Аветисян Армине Месроповна, директор Дома-музея Аветика Исаакяна (Ереван),

Григорян Майя Оганесовна, к.ф.н., директор Фундаментальной научной библиотеки НАН РА,

Саркисян Марине Грантовна, к.ф.н., заместитель директора, научный сотрудник отдела текстологии Института литературы имени М. Абегамяна НАН РА (*Ответственный секретарь*),

Маргарян Сирануш Александровна, к.ф.н., доц., заведующая отделом новой армянской литературы Института литературы имени М. Абегамяна НАН РА,

Андрущенко Елена Анатольевна, д.ф.н., проф., главный научный сотрудник, заведующая отделом литератур народов России и СНГ Института мировой литературы им. А.М. Горького РАН,

Беджаниян Кристине Генриховна, к.ф.н., доц., заведующая отделом зарубежной литературы, литературных связей и теории литературы Института литературы имени М. Абегамяна НАН РА,

Манукян Армен Левонович, к.ф.н., старший научный сотрудник отдела текстологии Института литературы имени М. Абегамяна НАН РА.

Правила участия:

- До 15 июля 2025 года необходимо отправить заполненную заявку на участие (форма прикрепляется) на электронный адрес avetik.isahakyan.conference@gmail.com.

- Не позднее 25 июля 2025 года участник будет уведомлен о решении Оргкомитета о включении доклада в программу конференции или об отклонении заявки.
- До 15 сентября 2025 года для публикации в сборнике материалов конференции необходимо отправить на электронный адрес avetik.isahakyan.conference@gmail.com статью представленного доклада, соответствующую требованиям оргкомитета. Условия и технические требования к приему статьи прикрепляются.
- Представленные статьи будут рецензированы и включены в сборник материалов конференции по решению редколлегии.
- Авторы без ученой степени должны предоставить вместе со статьей подписанное и утвержденное заключение научного руководителя.

Электронная версия материалов будет доступна на сайте Института литературы им. М. Абеяна НАН РА.

Рабочие языки конференции: армянский, русский, английский.

Регламент выступления — до 15 минут, обсуждение — до 5 минут.

За дополнительной информацией обращайтесь к ответственному секретарю конференции Марине Саркисян по:

тел.: (010) 563254,

эл. почта: avetik.isahakyan.conference@gmail.com .